
Protokół   Nr XXXI/10 
 

z XXXI sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 23 czerwca 2010 r. w godz. od 12.00 do 16.30  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

Adn. 1 
 
 XXXI sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – 
P.Elżbieta Kapczyńska. 
Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 
Banaszyńskiego, pracowników administracji samorządowej, radnego powiatowego – 
P.Ryszarda Sadłowskiego, Przewodniczącego Powiatowej Izby Rolniczej – P.Bogdana 
Fleminga, Przewodniczącego Powiatowej Rady „Samoobrona – P.Józefa Juszkiewicza, 
Prezesa ZG OSP – P.Kazimierza Wiertla, Kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej w 
Gołaszewie – P.Tadeusza Synorackiego, sołtysów wsi oraz wszystkich gości i uczestników 
dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki Nr 1 i 2 do 
protokołu) 
 
Adn. 2 
 
 Na 15 radnych Rady  Gminy Mieścisko, na dzisiejszej sesji obecnych jest 15 radnych, 
wobec czego Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy Mieścisko stanowi  załącznik Nr 3 do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad XXXI sesji Rady Gminy, jaki 
radni i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. 
Do przedłożonego porządku obrad nie wniesiono żadnych uwag. 
(Porządek obrad XXXI sesji Rady Gminy stanowi załącznik Nr 4 do protokołu). 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół  z sesji 14 kwietnia br. jak również 
z uroczystej sesji  5 czerwca br. były do wglądu w biurze Rady Gminy. W związku z brakiem 
do nich uwag Przewodnicząca Rady wnioskowała o ich przyjęcie bez odczytywania. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przyjęli protokół z sesji zwyczajnej i uroczystej bez 
odczytywania. 
 
Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Rodzewicz – zapytał czy jest jeszcze gwarancja na wyremontowaną drogę 
Wagrowiec-Gniezno  bo asfalt zaczyna pękać. Ponadto przy tej okazji trzebaby lepiej 
zabezpieczyć studzienki na drodze tak jak w Murowanej Goślinie czy Czerwonaku: otoczkę 
wyłożyć kamieniem, podnieść żeby przejazd TIR-ów nie liczył wszystkich  studzienek od 
byłej mleczarni aż do Szkoły .Radny prosił o naprawę w ramach gwarancji. 
- radny Kuryłowicz – sprawa dotyczy dróg wojewódzkich, powiatowych i gminnych. 
Tragicznie wygląda wykaszania poboczy i rowów. Szczególnie dotyczy to zakrętu w 
Kłodzinie. Wykoszono troszkę, a to co najbardziej zagraża jest niewykoszone, niepodcięte. 
Stwarza to bardzo duże zagrożenie bo ciągnikiem czy TIR-em wjechać to jest duży problem. 

 



 2 

Wyżej należałoby podciąć. Radny prosił aby newralgiczne miejsca: skrzyżowania i zakręty 
zostały powykaszane. 
- radny Wojtyszyn – ponowił wcześniejszy wniosek o podjęcie działań związanych z 
wykonaniem parkingu pod Urzędem Pocztowym. Czy w tym kierunku zostało coś zrobione ? 
Jaka jest odpowiedź administratora budynku ? Odnośnie usytuowania parkingu z pewnością 
wmieściłoby się kilka samochodów co uspawniłoby ruch na ul.Pocztowej; 
- Przewodnicząca Rady Gminy – przypomniała o piśmie skierowanym przez anonimowego 
mieszkańca Mieściska dla wszystkich radnych w którym podnosi problem braku parkingu w 
rejonie Poczty; 
- radny Wojtyszyn – zapytał czy w związku z powyższym wnioskiem mieszkańca nadano 
jakiś bieg tej sprawie  czy skończyło się tylko na dyskusji ? 
- radna Martyńska – problem wyjazdu z Popowa Kościelnego do Rudy. Zdaniem radnej 
dobrze byłoby jakby tam lustro było postawione bo wyjazd z z Popowa na ulicę zwłaszcza 
ciągnikiem jest bardzo niebezpieczny. Lustro byłoby tam potrzebne; 
 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Podolska – sołtys wsi Zakrzewo: 
1) w Zakrzewie jadąc od strony Gorzewa brak tablicy z nazwą miejscowości; 
2 mieszkańcy w Zakrzewie  wykaszają obok swoich obejść. Pytają czy przysługuje im zwrot 
za paliwo ? 
3) koło przystanku są pojemniki na szkło bardzo zapełnione i niewywożone od dawna; 
- P.Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo Drugie – we wsi są 3 pojemniki na odpady zapełnione,  
aż czubate; 
Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy: 
- „tablicę ktoś zdjął. To jest od strony Gołaszewa i to jest nasza droga gminna i będziemy 
musieli to uzupełnić”; 
- wykaszanie koło obejść – „nie wiem na czyim gruncie wykaszano Agencji, własnym, 
Spółdzielnii ? Zwrócę się do Prezesa Spółdzielnii z zapytaniem Bardzo dużo mieszkańców 
wykasza i nikt nie zwrócił się o zwrot paliwa. To też jest formą estetyki wsi jak i własnej 
posesji’; 
- sprawa zapełnionych beczek ze szkłem – „co roku w okolicach lata zdarza się, że te 
pojemniki są pełne. Będziemy interweniowali u operatorów żeby te beczki  uporządkować”; 
 
Adn.7 
 
 Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński złożył informację z działalności w okresie 
międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik Nr 5  do protokołu). 
 
Adn. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy złożyła informację ze swojej działalności w okresie 
międzysesyjnym. 
- 21.04.br – uczestniczyła w Wojewódzkim Ośrodku Ruchu Drogowego wspólnie z P.Wójtem 
i dyrektorami szkół celem obejrzenia miasteczka wychowania komunikacyjnego; 
- 2.05.br – udział w gminnych obchodach Dnia Strażaka w Gołaszewie; 
- 3.05.br – w uroczystości uchwalenia Konstytucji 3 Maja; 
- od 6 do 7 maja br. do Mieściska przybyła wraz z mężem P.Ewelina Pierzyńska, która na 
pokazie w Szkole Podstawowej przekazała naszej gminie materiały dot.historii Mieściska. 
Taśmy filmowe zostały sporządzone przez jej ojca, zostały przegrane z taśm celuloidowych 
na płytę; 

 



 3 

- 9 maja br. – w festynie w Gołaszewie z okazji odpusty patrona tejże Parafii Sw.Stanisława 
Biskupa; 
- 15 maja br. w uroczystości 85-lecia powstania OSP w Sarbii; 
- od 19 do 21 maja br. w seminarium nr „Światło dla gmin i miast”; 
- 22 maja br. – udział w spotkaniu z emerytami z okazji Dnia Matki i Ojca; 
- 27 maja br. w sesji Rady Powiatu z okazji 20-lecia samorządu terytorialnego oraz 10-lecia 
istnienia powiatu oraz w spotkaniu z pracownikami samorządowymi gminy z okazji Dnia 
Samorządowca; 
- od 11 do 14 czerwca br. w wyjeździe do Scharnebeck z okazji 10-lecia podpisania umowy o 
współpracy z gminą Mieścisko; 
- 16.06.br – wspólne posiedzenie Komisji Rady; 
- 19.06.br – udział na zaproszenie sołtys P.Krystyny Tańskiej w Pikniku w Zbietce 
organizowanym z okazji Dnia Dziecka oraz z okazji Dnia Matki i Ojca; 
Ponadto przypomniała, o obchodach 20-rocznicy odrodzenia samorządu terytorialnego w 
Polsce, które zainaugurowała w naszej gminie  w dniu 5 czerwca br.(sobota)   uroczysta sesja. 
W sesji brali udział radni wszystkich kadencji, sołtysi, zaproszeni goście oraz delegacje 
zagraniczne z Niemiec, Francji i Holandii. Na zakończenie uroczystej sesji zostały wręczone 
okolicznościowe medale z okazji obchodów jubileuszu. Następnego dnia, w niedzielę była 
msza w Budziejewko a o 14.00  festyn w Popowie Kościelnym. Ten jubileusz był okazją nie 
tylko do podsumowania dotychczasowych osiągnięć naszej gminy, a także do wyznaczenia 
nowych kierunków. 
Przewodnicząca Rady Gminy na dzisiejszej sesji wręczyła okolicznościowe medale radnym  
i sołtysom obecnej kadencji, którzy nie byli obecni na sesji uroczystej, a mianowicie: 
radnemu: Danielowi Plewa, sołtysom wsi: P.Andrzejowi Nowakowskiemu, Marii 
Sadłowskiej i Katarzynie Brząkała oraz P.Wiesławie Kujawa – inspektorowi ds. obsługi 
organów gminy. Ponadto Przewodnicząca Rady i Wójt Gminy wyróżnili Kierownika Zakładu 
Aktywności Zawodowej w Gołaszewie – P.Tadeusza Synorackiego jako radnego 
powiatowego II kadencji. Wójt Gminy poinformował, że podczas obchodów 10-lecia 
podpisania umowy z Scharnebeck w Niemczech gmina nasza miała swoje stoisko i ze 
sprzedaży swoich towarów zebrała kwotę 279,26 EURO. Składka na nabożeństwie 
ekumenicznym w wysokości 327 EURO została również przeznaczona dla ZAZ w 
Gołaszewie. Kierownik ZAZ podziękował za zebraną kwotę i poinformował, że zostanie ona 
wpłacona na specjalne konto niepełnosprawnych Funduszu Aktywności Zawodowej. 
 
 
 
Adn. 9 
 
 Informację z pracy stałych Komisji Rady Gminy przedstawili Przewodniczący 
Komisji: 
- radny Kuryłowicz – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego 
Komisja odbyła 2 posiedzenia: 

1) 25.05.br - posiedzenie z Zarządem Gminnej Spółki Wodnej w Mieścisku, 
2) 16.06.br – wspólne posiedzenie Komisji Rady nt. zaopiniowania materiałów na sesję; 

- radny Migas – Przewodniczący Przestrzegania Prawa, Ochrony Środowiska  
i Komunikacji 
Komisja odbyła 3 posiedzenia: 
1) 7.05.br - „Gospodarka ściekowa na terenie gminy”- posiedzenie wyjazdowe celem 
zapoznania się z funkcjonowaniem oczyszczalni oraz ze stanem zaawansowania inwestycji. 
2)22.05. br - Spotkanie z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg. P.Dyrektor oświadczył, że 
powiat jest przygotowany na 2-krotne wykaszanie dróg w ciągu sezonu, na co więcej środków 
nie ma w związku z bardzo wysokimi wydatkami poniesionymi  na akcję ZIMA; 
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3) 16.06.br – wspólne posiedzenie Komisji; 
 
- radna Starosta – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych  
i Samorządu 
Komisja odbyła 1 wspólne posiedzenie celem zaopiniowania materiałów na sesję. 
 
- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Komisja odbyła 2 posiedzenia: 

1) 31.05.br – kontrola wydatków poniesionych na dowożenie uczniów do szkół w latach 
2008, 2009 i 5 miesięcy roku 2010 po przejęciu przez obcego przewoźnika i 
porównanie z kosztami ponoszonymi przez gminę. Kontrola wydatków poniesionych  
na remont dachu na Gimnazjum; 

2) 16.06.br. wspólne posiedzenie Komisji; 
 
Adn. 10 – Podjęcie uchwał 
 
- w sprawie  nadania nazwy ulicy we wsi Mieścisko 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Polski Związek Łowiecki w Mieścisku zwrócił się z wnioskiem o nadanie nazwy ulicy 
prowadzącej od ulicy Gnieźnieńskiej do Domu Myśliwego. Były 2 propozycje nazw: 
Myśliwska i Św.Huberta. Na posiedzeniu Komisji większość radnych opowiedziała się za ul. 
Sw.Huberta. Póki co nie ma tam budynków. 
- radny Rodzewicz – przy ul. Ruda pod lasem ktoś wybudował się. Czy przy okazji 
nadawania nazw nowym ulicom już nie nazwać tej ulicy.? Być może w najbliższym czasie 
zaczną się tam ludzie budować. To jest około 800 m od ulicy Ruda.  
- Wójt – na razie po prawej stronie jest grunt kościelny. 
W związku z wyczerpaniem zapytań Przewodnicząca Rady poddała projekt w/w uchwały pod 
głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 6 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmian w podziale Gminy Mieścisko na okręgi wyborcze, ustalenia 
ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 
Uzasadnienie do projektu uchwały z wykorzystaniem prezentacji multimedialnej przedstawiła 
Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 
Na wstępie poinformowała, że 29 stycznia br. wpłynęło pismo Komisarza Wyborczego w Pile 
dotyczące dokonania zmian w okręgach wyborczych na skutek zwiększenia liczby 
mieszkańców w Mieścisku. W związku z powyższym na Mieścisko aktualnie przypada 6 
mandatów, a wcześniej było 5.P.Komisarz wyszła od ustalenia normy przedstawicielstwa tj. 
podziału liczby mieszkańców przez liczbę mandatów co daje liczbę 407, czyli na każdego 
radnego przypada około 407 mieszkańców. P. Komisarz zaopiniowała pozytywnie 
zaproponowane przez naszą gminę zmiany. Zwraca się uwagę na normę przedstawicielstwa i 
sąsiedztwo terytorialne każdej wsi. Na prezentacji multimedialnej przedstawiono propozycję 
zmienionych okręgów wyborczych wraz z normami przedstawicielstwa. Sekretarz Gminy 
przedstawiła zmiany jakie nastąpiły w okręgach wyborczych w stosunku do roku 2002. 
Na Mieścisko przypada 6 mandatów. Liczba mandatów przypadających ustawowo na okręg 
wynosi od 1 do 5. Nie ma możliwości żeby okręg był 6-mandatowy. 
- radny Rodzewicz – jaka jest ustawowa norma przedstawicielska ? 
- P.Sekretarz – nie ma ustawowej. To zależy od liczby mieszkańców i od liczby radnych. 
- radny Rodzewicz – jaka jest granica plus minus na okręg ? 
- Sekretarz Gminy – bierze się pod uwagę liczbę mieszkańców i radnych; 
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- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko – „mam spostrzeżenia po I turze wyborów. Jaworówko 
jest na uboczu. Jadąc na wybory do Mieściska, przejeżdżamy obok lokalu w Kłodzinie. Jest 
taka prośba mieszkańców aby oprócz wyborów samorządowych wieś Jaworówko mogła 
głosować w Kłodzinie”; 
- Wójt – „mieszkańcy Jaworówko mogą głosować w innej komisji wyborczej ale muszą 
wszyscy wziąć zaświadczenie, że chcą głosować. Podział na obwody jest stały”; 
- Sekretarz Gminy – „nie ma takiej możliwości żeby na konkretne wybory zmieniać uchwałą 
obwody. Dzisiejsze uchwały o okręgach i obwodach wchodzą w życie z dniem 1 sierpnia po 
to żeby na II turę nie robić tych zmian i będą obowiązywały na wybory samorządowe”; 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały, który 
poddała pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta przy 2 głosach przeciw (radny 
Witucki, Rodzewicz) i 1 głosie „wstrzymującym” (radny Plewa) 
Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi  załącznik Nr 7  do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmian w podziale Gminy Mieścisko na obwody głosowania. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła  Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 
Efektem zmian w podziale na okręgi wyborcze jest zmiana w podziale na obwody 
głosowania. P.Sekretarz przedstawiła dotychczasowe granice obwodów głosowania i 
planowane. 
Liczba mieszkańców w obwodzie jest w granicach od 500 do 3.000 osób. W naszym 
przypadku w dwóch obwodach: 2 – Kłodzin  i 4 – Żabiczyn jest mniej a jest to wytłumaczone 
możliwością dojazdu do lokalu wyborczego 
- Radca Prawny – zapis uchwały w tytule nie dotyczy zmiany uchwały, tylko zmiany w 
podziale gminy na obwody wynikające ze zmian na okręgi. Prawdopodobnie ustawodawca 
coś chciał osiągnąć żeby nie wprowadzać zmian w obwodach przed każdymi wyborami 
ponieważ są różne nacje polityczne. Jeśli ta zamiana nie  dotyczyłaby zmiany normy 
przedstawicielstwa to Komisarz tak naprawdę na te zmiany nie zgodziłaby się. Ludzie 
przemieszczają się, a w konsekwencji okręgi zmieniają się i są zmiany w obwodach. Obwód 
jest stały, ale dokonujemy zmian w opisie obwodu. Zgodnie z ustawą obwód głosowania liczy 
od 500 do 3 tys. mieszkańców. Głosowanie przeprowadza się w stałych obwodach 
głosowania. 
- radny Kuryłowicz – mieszkańcy wsi, których te zmiany dotyczą jak zostaną powiadomieni 
żeby było wiadomo gdzie pójdą głosować ? 
- P.Sekretarz – będą zebrania na tych wsiach; 
- Wójt – to samo musimy zrobić, że będzie następny lokal wyborczy w Sarbii. Trudno żeby 
mieszkańcy Zbietki jechali do Popowa ? 
- P.Sekretarz – lokal musi być 1 na obwód. 
- P.Fleming – Przewodniczący Powiatowej Izby Rolniczej – „według mnie cały czas jest 
ustawianie polityką. W 2002 roku była podjęta uchwała zmieniająca Mieścisko na 1 okręg 
wyborczy, że wszyscy radni byli w 1 okręgu. Państwo podejmujecie uchwałę nie robiąc 
konsultacji z mieszkańcami. Trzeba było przygotować mieszkańców jak  najdogodniej to 
wybrać. A nie, że się obawiacie, że albo ten nie wygra, albo jak ulice się doda jakieś to 
dostanie się do tej Rady bo dla mnie tak tym pachnie. Społeczeństwo nie ma błądzić, ma mieć 
jasna wizję co do wyborów. Tu powinno być jasno wyjaśnione”; 
- Przewodnicząca Rady – „my bardzo szczegółowo omawialiśmy ten temat na komisjach. Ten 
podział, który był najbardziej nam odpowiadał, ale skoro jest wzrost mieszkańców w 
Mieścisku o ponad 300 osób to musiały być zmiany. 
Przewodnicząca Rady poprosiła P.Sekretarz Gminy o odczytanie pisma Komisarza 
Wyborczego w Pile. 
- Radca Prawny – w zakresie inicjatywy uchwałodawczej podziału na stałe obwody 
głosowania dokonuje Rada Gminy na wniosek organu wykonawczego- Wójta. I tutaj innej 
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inicjatywy uchwałodawczej, innych osób konsultacji nie ma. Jeśli chodzi o projekt z zakresu 
obwodów głosowania, okręgów. Z inicjatywą projektu uchwały dot .obwodów i okręgów 
występuje Wójt. 
- Wójt – „ja przedstawiam projekt, który jest optymalny. Tu nie proponuje się zmian tylko, że 
to nie ma być, a nawet posądza o rzeczy które nie zostały zrobione. Nie można mówić w ten 
sposób, że coś jest ustawiane tylko proszę przedstawić inną propozycję i wtedy możemy 
dyskutować” 
- radny Wojtyszyn – „ta uchwała ma wejść w życie później, to proponuję zdjąć ją z porządku 
sesji żeby ją przedyskutować” 
- Sekretarz -  nie można. Zgodnie z ustawą uchwała wchodzi w życie nie później niż na  
3 miesiące przed upływem kadencji Rady. 
- P.Fleming – „skoro 29 stycznia br. wpłynęło pismo .Przedstawiane są dzisiaj 2-3 miesiące 
przed wyborami zmiany. Ja dopiero teraz w zaproszeniu na sesję dowiaduję się, że zmieniacie 
okręgi ?” 
- Radca Prawny – „w jakim trybie mieszkańcy mają się dowiedzieć o zmianie okręgów ? 
- P.Fleming – „jest to poważna sprawa jeśli budujemy społeczeństwo obywatelskie. Boję się, 
że coraz mniej jest konsultacji społecznej na tej gminie i mieszkańcy są potem pogubieni i 
pytają na ulicach”; 
- Radca Prawny – „Ordynacja wyborcza nie zakłada w tym zakresie. Z inicjatywą 
uchwałodawczą zgodnie z art.92 dot. okręgów i obwodów występuje organ wykonawczy, 
czyli P.Wójt. 
- P.Fleming – „mnie chodzi o zwrócenie uwagi i myślę, że państwo też słyszycie krytyczne 
uwagi na które nie ma reakcji ze strony samorządu. Ja tylko zwrócę uwagę na jedną rzecz. 
P.Wójt wystąpił o zmianę ulicy Kościelnej na jednokierunkową. Bałagan jest od kilku lat. Ja 
mam trudny wyjazd z mojego gospodarstwa. Ja ciągle nie będę prosił ludzi stojących na  
ul. Kościelnej żeby samochód przestawili, bo ciągle stoją we wyjeździe. Mieszkańcy inni 
może nie zwracają na to uwagi, ale ja mam utrudniony wyjazd. Albo są przepisy 10-15 
metrów od wyjazdu (dotyczy samochodów przy zakładzie fryzjerskim) albo ulica jest 
zablokowana: śluby, cokolwiek – wyjazd zamknięty. To państwo zrobiliście uchwałą ulicę 
jednokierunkową i dzisiaj tak to wygląda. Ponadto na skrzyżowaniu ulic Kościelnej i Zacisze, 
gdzie tam powinien być znak droga podporządkowana. Państwo zabaczcie jak idą dzieci do 
szkoły? Ulicą Zacisze jadą 70 km – to jest jeden taki punkt na który nie jest podjęta decyzja 
od kilku lat. Jeśli w tej sprawie nie zostanie nic zrobione to zgłoszę to do Poznania”; 
Przewodnicząca Rady podziękowała za zgłoszone uwagi i w związku z wyczerpaniem 
dyskusji przystąpiła do odczytania projektu uchwały, a następnie do przegłosowania. 
Na 15 radnych: 10 głosowało „za”, 3 radnych „przeciw” (Witucki, Rodzewicz, Plewa) i 2 
radnych „wstrzymało się od głosu. 
Uchwała w sprawie zmian w podziale Gminy Mieścisko na obwody głosowania została 
przyjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 8  do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia w Przedszkolu „Leśne 
Ludki” w Mieścisku. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy. 
Uchwała określa odpłatność za wszystko to co jest poza podstawą programową, która wynosi 
5 godzin. 
W zawiązku z brakiem pytań do projektu uchwały omówionego na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Przewodnicząca Rady poddała projekt pod głosowanie. 
Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. Uchwała w 
głosowaniu została przyjęta większością głosów  i stanowi  załącznik Nr 9 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie określenia zasad i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na 
raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających 
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Gminie Mieścisko lub jej jednostkom podległym oraz wskazania organu i osób do tego 
uprawnionych. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – P. Teresa Samarzewska. 
W związku, że 1 stycznia br. weszła w życie nowa ustawa o finansach publicznych, przestały 
obowiązywać dotychczasowe przepisy, do których nie stosuje się przepisów „Ordynacja 
Podatkowa”. 
Projekt uchwały został omówiony na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Na sesji powrócono do punktu uchwały, który wywołał dyskusję na komisjach tj. należności 
mogą być umarzane w całości lub w części „z uwagi na ważny interes podatnika” 
- radny Rodzewicz – uważał, że ważny interes podatnika to jest zapis zbyt pojemny; 
- Radca Prawny –  ta uchwała była przygotowana w oparciu o art.56 nowej ustawy o 
finansach publicznych, bo ustawodawca określił, że należności cywilno-prawne są umarzane 
z urzędu w stosunku do organów administracji rządowej i te zasady określił w art.56.W art.59 
dał uprawnienie Radzie żeby albo z art.59 ust.3 przyjąć że przyjmujemy to umarzanie, 
odraczanie z urzędu albo określimy zasady. W art.56 był interes publiczny i tak przyjęliśmy 
do naszej uchwały. Ale gdyby Rada się zgodziła to można to uściślić zastępując następującym 
zapisem: 
$3 pkt.5 „Dłużnik wykaże , że spłata należności zagraża jego egzystencji i osób będących na 
jego utrzymaniu ze względu na wysokość dochodów lub trudna sytuację materialną”; 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie kto jest za tym żeby w $3 pkt.5 zmienić zapis 
na proponowany przez P. Radczynię ? 
Na 15 radnych: 9 głosowało „za”. 
Radni przyjęli większością głosów zmianę zapisy $3, pkt.5. 
Przewodnicząca Rady z uwagi na obszerną treść uchwały odczytała tylko jej  $3 a następnie 
poddała pod głosowanie projekt uchwały w brzmieniu, który mają radni z uwzględnieniem 
poprawki w  $3 pkt.5. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 15 głosach „za” przyjęli projekt uchwały 
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2010 rok. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że do projektu uchwały przedstawionego na wspólnym 
posiedzeniu Komisji P.Wójt wnosi autopoprawki, które otrzymali na dzisiejszej sesji radni. 
W wyniku autopoprawek dokonuje się zwiększenia dochodów  o kwotę 15.000 zł. 
- w dziale Leśnictwo – Gospodarka leśna – wprowadza się dochody 15.000 zł. Są to 
planowane wpływy z różnych dochodów z tytułu sprzedaży drewna z terenu przygotowanego 
pod specjalną strefę ekonomiczną w Jaworówko. 
Jednocześnie dokonuje się zwiększenia wydatków o kwotę 15.000 zł: 
- w rozdziale – Szkoły Podstawowe – są to planowane wydatki na: 
- zakup mebli i vertikali dla tworzonej sali dla 6-latków; 
- remont ścian i podłogi w specjalnej klasie dla 6-latków. 
- w rozdziale Gimnazja: przenosi się wydatki z energii z przeznaczeniem na rewizję 
zbiorników gazu. 
- W dziale Ochrona Zdrowia – zmniejsza się wydatki o kwotę 20.000 zł wcześniej 
zaplanowane na projekt rozbudowy Ośrodka Zdrowia – po zmianie zostaje kwota 10.000 zł. 
- W rozdziale: Domy kultury, świetlice zwiększa się wydatki o kwotę 16 tys.zł, z tego: 
- 11.000 zł na remont boiska przy świetlicy wiejskiej w Kłodzinie, 
- 5 tys.zł na zagospodarowanie terenu przyległego do świetlicy w Żabiczynie. 
- W rozdziale Biblioteki – zwiększa się wydatki o kwotę 4.000 zł na nagrody za udział w 
przygotowywaniu XX-lecia samorządu terytorialnego. 
W załączniku Nr 3 do uchwały wprowadza  się korektę planowanych remontów odcinków 
dróg ujętych do realizacji z FOGR. 
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Zwiększa się planowaną kwotę kredytu krótkoterminowego ze 100.000 zł do 300.000 zł na 
pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetowego. Zwiększa się 
kwotę kredytu krótkoterminowego z uwagi na niezrealizowane dochody ze sprzedaży mają- 
tku gminy. Planowana sprzedaż gruntu pod biogazownię w Jaworówko została przesunięta w 
czasie ze względów proceduralnych, w wyniku czego nastąpił przybytek gruntu. Przesunięto 
również środki finansowe w czasie z tytułu dochodów planowanych z firmy Aquanet. Dla 
zachowania płynności finansowej uzasadnione jest zwiększenie o 200.000 zł kredytu 
krótkoterminowego. 
Po uwzględnieniu autopoprawek projekt uchwały przedstawia się następująco: 
- zwiększa się dochody budżetu gminy o kwotę    25.438 zł 
- zmniejsza się wydatki budżetu gminy o kwotę   25.438 zł 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Na 14 radnych (radny Rodzewicz chwilowo wyszedł) uchwała w głosowaniu została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
Przewodnicząca Rady Gminy o godzinie 14.15 ogłosiła 15 minut przerwy. 
Po przerwie obrady zostały  wznowione. 
Na wstępie poprosił o zabranie głosu radny powiatowy – P.Ryszard Sadłowski, który 
przedstawił odpowiedź na złożoną przez niego interpelację dotyczącą konserwacji rzeki 
Wełny. Odpowiedź pisemną  złożył na ręce Wójta i Przewodniczącego Komisji Rolnictwa 
Rady Gminy. 
Po wystąpieniu radnego powiatowego kontynuowano podejmowanie uchwał. 
 
- uchwała w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 
budżetu Gminy Mieścisko za I półrocze danego roku budżetowego.  
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. 
Przewodnicząca Rady zaproponowała nie odczytywać całego tekstu uchwały, który radni 
mają przed oczyma a przystąpić od razu do przegłosowania. W głosowaniu uchwała została 
przyjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za” i stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie  trybu prac nad projektem uchwały budżetowej gminy Mieścisko 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Podjęcie uchwały tak jak 
poprzedniej wiąże się z wejściem w życie nowej ustawy o finansach publicznych. 
Przewodnicząca Rady zaproponowała przegłosować projekt uchwały bez odczytywania. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  
Nr  13 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/147/09 Rady Gminy Mieścisko z dnia  
19 lutego 2009 r. w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie Gminnej Bibliotece 
Publicznej im. Czesława Chruszczewskiego, nieruchomości zabudowanej położonej w 
Mieścisku, ul. Kościuszki 11, działka nr 528/2. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o przegłosowania projektu uchwały bez 
odczytywania. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  
Nr 14  do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/209/10 Rady Gminy Mieścisko z dnia  
17 lutego 2010 r. w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na nieruchomości 
zabudowanej „Domem Kultury” w Mieścisku. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
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Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych z pytaniem kto jest za przyjęciem projektu 
uchwały bez odczytywania ? 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  
Nr 15  do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych w 
Mieścisku na rzecz użytkownika wieczystego. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z brakiem pytań do projektu uchwały Przewodnicząca Rady poprosiła o jego 
przyjęcie bez odczytywania. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie przy 15 głosach „za” i 
stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej oraz ustanowienia służebności 
gruntowej. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przewodnicząca Rady zawnioskowała aby nie odczytywać projektu uchwały, którą radni mają 
przed oczyma, poczym poddała go pod głosowanie. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 
17 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres powyżej 3 lat lub na 
czas nieoznaczony nieruchomości stanowiących własność Gminy Mieścisko. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady  wniosła  o podjęcie uchwały bez 
odczytywania. 
Na 15 radnych: 14 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr  18 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Mieścisko. (dotyczy stawu w 
Miłosławicach) 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady zaproponowała aby przegłosować 
projekt uchwały bez jego odczytywania. Na 15 radnych: 13 głosowało „za” i 2 radnych 
„wstrzymało się od głosu”. 
Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik Nr 19  do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie warunków udzielania oraz wysokości stawek procentowych 
bonifikat od cen sprzedaży lokali mieszkalnych w Popowie Kościelnym. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. Przedmiotem uchwały jest 
barak, zamieszkujący chcą go nabyć. Przedstawiony projekt uchwały indywidualnej jest 
zwiastunem uchwały dla całej gminy. 
- radny Rodzewicz -  powinna być uchwała ogólna dla całej gminy i ewentualnie zasady 
bonifikaty, uwzględniająca rok budowy, ale też długość zamieszkania w lokalu; 
- Radca Prawny – „bierze się pod uwagę długość zamieszkiwania w lokalu, położenie 
budynku, okres wybudowania. To jest zależne od danej propozycji. Jeśli państwo będziecie 
mieć inne propozycje to oczywiście w tej uchwale można rozbudowywać. Ale akurat w tej 
uchwale P.Wójt widział takie warunki do określenia: wybudowanie i równoczesna sprzedaż 
co pozwala jakby wyjść gminie ze wspólnoty i nie ponosić kosztów utrzymania 
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W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady zaproponowała przegłosowanie 
projektu uchwały bez odczytywania. Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik Nr  20  do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Mieścisko do 
partnerstwa na rzecz realizacji projektu realizowanego przez Polskie Towarzystwo 
Walki z Kalectwem Oddział Terenowy w Koninie pn. ”Nowa jakość aktywizacji 
społeczno-zawodowej w wielkopolskich ZAZ-ach” w charakterze partnera. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przewodnicząca Rady również zaproponowała podjąć uchwałę bez jej odczytywania. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 21 
do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o 
uzyskanie zezwolenia na świadczenie usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Przewodnicząca Rady zaproponowała przyjąć projekt uchwały bez odczytywania. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik  
Nr  22 do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy na II 
półrocze 2010 r. 
Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy odczytali projekty planów pracy na II półrocze. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych czy mają pytania do przedstawionych planów 
pracy? 
W związku z brakiem pytań zwróciła się do radnych o przegłosowanie projektu uchwały bez 
odczytywania. 
Na 15 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik Nr 
23 do protokołu. 
 
 
Adn. 11. – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
- radnemu Rodzewiczowi – czy jeszcze jest rękojmia na ul. Wągrowieckiej ?  
„Ja nie podpisywałem tej umowy. Skieruję pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich”; 
- radnemu Kuryłowiczowi – odnośnie wykaszania dróg, zwłaszcza wjazd do Kłodzina – „na 
razie nic innego nie można zrobić. Była komisja nt.wykaszania.  Powiedziałem P.Staroście, 
że będę kierowa pisma na wszystkie sprawy, bo zagraża to bezpieczeństwu, a oni sobie to 
ignorują”; 
- „kwestia wycięcia zakrętu jak się jedzie do Podlesia. Zamiast drzew rośnie 1,5 zielsko. 
Drogę powiatową, wojewódzką – będziemy zgłaszać”; 
- radnemu Wojtyszynowi – parking koło Poczty – „ja skieruję ponownie stosowne pismo. Już 
na dzisiaj musimy opracować program znaków zakazu na drodze powiatowej, zakazu 
zatrzymywania po jednej i po drugiej stronie i będzie problem. Poczta jak chce mieć klienta to 
musi mieć parking. Oni maja plac, argumentują, że to jest parking służbowy dla nich. Ja nie 
będę odpowiada za bezpieczeństwo na tym odcinku drogi, tj.droga powiatowa ale to też nas 
częściowo dotyczy’’; 
- radnej Martyńskiej – w sprawie wyjazdu do Rudy – „rzeczywiście miało być wycięte 5 
drzew. Rozmawiałem, że jeszcze wytną; Kiedyś tam lustro miało być, tylko zastanawiam się 
jakby to miało być rozwiązane. Czy lustro powinno być na środku drogi podjazdowej do  
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góry ?.Technicznie musi to być do wykonania”; 
- radny Rodzewicz – na ul.Strzeleckiej były likwidowane 3, albo 4 pnie ale 2 obok zostały; 
 
Adn. Wolne glosy i wnioski 
 
- radny Rojewski: 
1) na Hubach – „chodzi o krzyżówkę, zakręt. Kiedyś na zebraniu z P.Wójtem mieszkańcy 
mieli obiecane, że w ciągu 2 tygodni zostanie ta droga uregulowana. Po 2 tygodniach 
rozmawiałem z P. Lupą i mówi, że wyszło pismo do WOKANEKSU z terminem wykonania 
do 12 czerwca br. Prezes WOKANEKSU poinformował , że będzie robione jak będzie sucho. 
Chciałbym się dowiedzieć czy w ogóle to zostanie uregulowane i w jakim czasie ?’; 
2) „mieszkańcy pytają kiedy ruszy w Żabiczynie kanalizacja. Temat by gorący i ludzie to 
podchwycili i każdy chciałby mieć jak najszybciej’; 
3) radny prosi o wycięcie trawy po lewej stronie jadąc od Mieściska tam gdzie był plac 
zabaw. Trawa jest strasznie wysoka i szpeci; 
4) „przy parkingu przy świetlicy było opłotowanie metalowe i było ogłoszenie w gablocie, że 
jest możliwość kupna części płotu. Jak ta sprawa wygląda. Czy to zostało sprzedane na złom 
Ja ofertę złożyłem. Moja oferta jednak nie przeszła i żadnej informacji nie otrzymałem’; 
5) „sprawa oświetlenia przy sklepie w Żabiczynie (z tylu jest bar) u Szczepaniaka – tam 
przydałaby się lampa. Tu chodzi o oświetlenie drogi bo w okresie jesiennym ludzie czekają 
na autobus i jest ciemno’; 
6) „na zebraniach mieszkańcy prosili  o lampy  jeszcze w kierunku tego drugiego przystanku’; 
- P.Juszkiewicz – Przewodniczący Powiatowej Rady „Samoobrona”: 
1)  „uważam, że radny powinien być do końca sesji, a zawsze najbardziej ciekawy jest punkt 
„Wolne glosy i wnioski”. Ja sobie nie wyobrażam, to jest moja opinia, że radny nie ma 
ważniejszej sprawy, jak uczestniczenie w sesji i składam takie niezadowolenie na ręce 
Przewodniczącej”; 
2) „muszę powiedzieć, że na przestrzeni 11 lat jak prowadzę wypoczynek dzieci wiejskich 
(zimowiska i kolonie), niestety gmina Mieścisko wypada bardzo miernie tzn. albo rodzice nie 
chcą robić przyjemności dzieciom albo jakieś inne są przyczyny. Zawsze jest około 400 
dzieci w ciągu roku i w innych gminach jest nadmiar, natomiast gmina Mieścisko na palcach 
jednej ręki można policzyć rodziców, którzy się zdecydowali. Informuję, że aktualnie kończę 
nabór dzieci na wypoczynek na kolonie w liczbie 200 z Wielkopolski: 3 turnusy nad morze: 
Jarosławiec i Kołobrzeg oraz 1 turnus – Bardo Śląskie. Od 9 lipca jest I turnus i jeszcze jest 
parę miejsc. W związku z czym zwrócił się do sołtysów żeby zrobili rozeznanie. Warunek jest 
jeden – jeśli jedno z rodziców płaci w pełnym zakresie składkę KRUS – to uważamy, że jest 
to dziecko rolnika. Koszt dla dziecka za 14 dni – 350 z, resztę my pokrywamy. Przy okazji 
tego wypoczynku chciałbym poinformować, że corocznie w czerwcu wysyłam jako 
Juszkiewicz na kolonie dzieci ze szkoły niepełnosprawnej.3 razy były nad morzem. Ze swej 
strony wyraził otwartość jakby gmina była zainteresowana. W ubiegłym tygodniu dzieci 
jechały i mimo mojej prośby nie ukazał się artykuł w gazecie. Jest to moim zdaniem 
zachowanie naganne”; 
3) kolejny temat z jakim zwrócił się do radnych a głównie do  sołtysów. „Ja uczestniczę w 
posiedzeniach Wielkopolskiej Izby Rolniczej na które jestem zapraszany. Teraz jest 28 
czerwca br. w Lesznie nadzwyczajne posiedzenie. Temat: „Sytuacja w rolnictwie 
województwa wielkopolskiego”. Temat, który burzy krew. Rok temu Przewodniczący 
Wojewódzkiej Izby Rolniczej zwołał takie Walne na które zaprosił posłów i żaden z nich nie 
przybył .Ja wspólnie z P.Prezesem Walkowskim tworzyłem pismo do Ministra Sawickiego 
żeby w sierpniu uruchomić skup już w cenach listopadowych i wiele innych. Ja pytam się, 
gdzie są posłowie sejmowej Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi ? W tym miejscu zwrócił się 
do sołtysów i radnych jeśli ktoś z was ma coś ważnego do powiedzenia to ja mam taką 
możliwość wystąpienia na Walnym Zgromadzeniu Wielkopolskiej Izby Rolniczej”; 
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- „odnośnie wywozu nieczystości – cena, jaką zaproponowali przewoźnicy w gminie – to nie 
zlecajmy im wywózki. Niech z innej gminy wywożą o połowę taniej z wystawioną fakturą. 
Przecież nie mogą to być jacyś monopoliści co sobie ustalają taką czy inną cenę; Oni ceny 
mają jak w komisie. Ja mam rachunki i płacę o wiele mniej. Jak był temat sprzedaży Apteki w 
Mieścisku to ja na przykładzie poruszyłem bardzo wysoką różnicę cen na leki i specyfiki 
przez właściciela Kędrackiego. Do mnie przynoszą ludzie opakowania lekarstw, gdzie nawet 
w Wągrowcu jest o wiele taniej. Ja zajmę się tym tematem, bo to jest skandal żeby w ten 
sposób na chorobach ludzi śrubować wyjątkowo wysokie ceny. To jest nie do przyjęcia”. 
- „ja wyceniam jako rzeczoznawca Polskiego Związku Motorowego do wniosków na 
modernizację gospodarstwa  do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji używany sprzęt, jaki 
kupują rolnicy. Pozwoliłem sobie zadzwonić do jednego komisanta, że śrubują ceny 
Jeśli rolnik dostanie połowę zwrotu za tę maszynę to nie można z sufitu brać kwoty”; 
P. Juszkiewicz na zakończenie dodał, że w swoim wystąpieniu nie kierował się do nikogo 
żadną złośliwością, tylko stwierdzeniem faktów.  
Jest w wielu organach powołanych przez P. Marszalka i może pomóc ludziom”; 
- P. Tańska – sołtys wsi Zbietka – prosiła o wykoszenie kolo Pałacu w Zbietce. Właściciel 
zabezpieczył budynek, a teren nie jest wykoszony i ciągle tam  rosną wielkie chwasty. 
P.Sołtys prosiła o interwencję u właściciela; 
- radny Kuryłowicz – „była przeprowadzana w naszej gminie zbiórka na powodzian. 
Jak ta sprawa wygląda”? 
- P. Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko: 
1) podziękował P. Wójtowi i P.Kapczyńskiemu za udział w zawodach wędkarskich w 
minioną niedzielę w Miłosławicach i wręczenie dyplomów i pucharów; 
2) powiadomił radnych, że przy stawie jest tablica „zakaz łowienia ryb bez zezwolenia”. Innej 
tablicy nie ma. Nie ma zakazu wstępu, zakazu kąpania.  
Odpowiedzi na zgłoszone pytania udzielił Wójt Gminy: 
- P.Rojewskiemu – w sprawie drogi na Żabiczyn-Huby – „to jest problematyczne od 2 lat. To 
dopiero geodezyjnie zostało usankcjonowane. Kwestia tego wyprofilowania, przemieszczenia 
odpowiednich gruntów .Równiarka była popsuta. To miało być rzeczywiście zrobione do 15 
czerwca br.”; 
- kanalizacja – „na zebraniu zaczęło się. Został złożony wniosek do funduszy unijnych i 
czekamy na jego ocenę. Około sierpnia jak wniosek przejdzie wszystkie oceny przewidziane 
jest podpisanie umowy. Jeśli zima nas nie zaskoczy to myślę, że do gwiazdki powinniśmy się 
z tym uporać. Będziemy robić wszystko i wybierzemy taką firmę, która te 7,5 km powinna 
zrobić”; 
- jeśli chodzi o plac zabaw – „to na razie stoimy w miejscu. W tym roku na pewno nie 
będzie”. 
- jeśli chodzi o płot –„były 3 oferty. Dwie były dość mocno konfliktowe i w związku z czym 
kazałem to rozebrać i sprzedać na złom”; 
- oświetlenie – „tego baru nie będę oświetlał. Ja uważam, że za tym sklepem jak będzie nasz 
plac zabaw to wtedy to oświetlimy. Nie będę oświetlał drogi powiatowej”; 
- kwestia wykaszania koło pałacu – „zwrócę się do właściciela żeby uporządkował teren”; 
- temat powodzi. – „uważałbym żeby nawiązać współpracę z jakąś gminą na terenie 
zalewowym. Czy w rejonie Kazimierza, czy Sandomierza. Bo teraz rozpocznie się dla tych 
ludzi II etap czyli potrzebne będą ziarno, zboże. Pomóc tym ludziom, a w konsekwencji może 
nasze dzieci będą tam jeździły na kolonie. Mamy wspólpracę zagraniczną, a nie mamy z 
żadną polską gminą”; 
- radny Wojtyszyn – prosił o interwencję w sprawie rosnących chwastów na posesji  P.Jan 
Pola. Coś z tym trzeba zrobić. To jest od kilku lat zaniedbane. 
- radny Rojewski -  odnośnie drogi z Werkowa. Tam byłoby wskazane oznakowanie żeby 
TIR-y, ciężkie pojazdy nie jeździły tą drogą. Droga jest w złym stanie; 
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- radna Kapczyńska – zwróciła się do Komisji Przestrzegania Prawa Rady Gminy aby ta 
podjęła temat wniesiony przez P.Bogdana Fleminga odnośnie ulicy Kościelnej celem 
przyjrzenia się znakom i parkującym samochodom aby był lepszy przejazd. Samochody przy 
zakładzie fryzjerskim uniemożliwiają wyjazd. 
- P.B.Fleming: 
1) „jeśli będą stawały 10 m przed wjazdem i 10 m za wyjazdem to nie będzie problemu. Jeśli 
ktoś musi postawić samochód vis a vis wjazdu a ja wyjeżdżam dużym traktorem to ja muszę 2 
razy cofać”; 
2) sprawa bezpieczeństwa przy szkole – „zbliżający się do pasów przyspieszają i zmuszają 
tego na pasach do zatrzymania przy czerwonym świetle. Ponadto skrzyżowanie na ul.Zacisze 
jest bardzo niebezpieczne”; 
3) sprawa rzeki Wełny- „państwo widzicie nad rzeką co zostało zrobione. Gruz jest 
wywieziony nad rzeką, rzeka jest zniszczona. Ponadto zakręt, zawór wodny, który spółka 
sobie postawiła – jest wryte w grunt rolny 7 m (kto na to wydał zezwolenie ?)Zakręt tej rzeki, 
gdzie kiedyś dzieci z rodzicami chodzili wypoczywać. Dzisiaj mamy niesamowity bałagan, 
pokopane dziury, a ten Pan robi co chce, gruz nawieziony, śmieci wywożone, potężny gruz na 
łąkach. Na skutek podwyższenia drogi, ja mam na swoich łąkach problem z zejściem wody”; 
- „Powinno być wystosowane z Urzędu Gminy pismo do Zarządu Powiatu. Koniec czerwca i 
łąki nad rzeką Wełną nie są prawie skoszone – zaczynając od Mieściska w kierunku 
Wągrowca. Łąki stoją w wodzie u P.Szczurka 6 ha, u mnie 3 ha, licząc do Wągrowca to 
będzie około 200 ha łąk, bo ktoś trzyma wysoki poziom wody na Jeziorze Łęgowskim. To nie 
może być tak, że my rolnicy ponosimy straty, a za chwilę będziemy mieć problemy z Agencją 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, która pyta czy rolnicy wykorzystują grunty w celu 
określenia wysokości dopłat”; 
Na zakończenie swojego wystąpienia ocenił, że przez 4 lata mimo monitów nic nie zostało 
zrobione  dla rolnictwa. Sytuacja w rolnictwie się nie polepsza, ale pogarsza.” Jednocześnie 
powiadomił, że Wielkopolska Izba Rolnicza w Poznaniu uruchomiła na swojej stronie 
internetowej  konto bankowe, na które można przekazywać środki finansowe z 
przeznaczeniem na pomoc dla poszkodowanych w wyniku powodzi. 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku sesji Przewodnicząca Rady 
podziękowała wszystkim za udział, dyskusję i zamknęła XXXI sesję Rady Gminy Mieścisko. 
 
  Protokółowała:     Przewodniczyła sesji: 
 
 Inspektor ds. obsługi organów    Przewodnicząca Rady 
 Gminy 
  /Wiesława Kujawa/      /Elżbieta Kapczyńska/ 

 


